
     P r o t o k ó ł   Nr XXX/2013 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 26 czerwca 2013 r. odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Gminy w Zarszynie. 

 

Początek sesji godz. 12:00     zakończenie – godz. 16:00 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz 

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

15. Twarda Renata 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Nowo wybrana Radna w okręgu wyborczym  

  Nr 6 w Długiem      - Pani Renata Twarda 

- Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej  

   w Zarszynie       - Pani Beata Nawalaniec 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego     - Pani Grażyna Borek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego wybranego w wyborach uzupełniających. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych.  

6. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn  

 na lata 2013-2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Zarszynie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych 

do budżetu Gminy Zarszyn. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki dla Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju 

Wsi Odrzechowa.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na poręczenie w formie weksla „In blanco”. 

12. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie  

 i ocena zasobów pomocy społecznej za 2012 r. 

13. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2012 r. 

14. Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie 

za 2012 r. oraz realizacji planów finansowych szkół funkcjonujących na terenie gminy 

Zarszyn w 2012 r.  

15. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2012 r. 

16. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Zarszyn w 2012 r. 

17. Inwestycje gminne- aktualny stan ich realizacji i zamierzenia w tym zakresie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 

za rok 2012 wraz ze sprawozdaniami z wykonania budżetu. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2012.  

20. Wolne wnioski i zapytania. 

21. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

22. Zakończenie sesji.  

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny i na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem prawomocne do 

podejmowania  uchwał. 

 

Ad. 2. Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad  oraz po powitaniu radnych 

 i zaproszonych gości Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, że w dniu 

9 czerwca 2013 r. w okręgu wyborczym Nr 6 w Długiem odbyły się wybory uzupełniające do Rady 

Gminy Zarszyn.  

Następnie udzielił głosu  Pani Beacie  Nawalaniec Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej  

w Zarszynie,  prosząc o odczytanie protokołu z wyborów uzupełniających w okręgu wyborczym 

Nr 6 potwierdzającego  wybór  Pani Renaty Twardej na  Radną Gminy Zarszyn. 

 

- Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej odczytała protokół z przeprowadzonych wyborów 

uzupełniających z którego wynika, że Pani Renata Twarda otrzymała  największą liczbę głosów 

spośród 3 kandydatów ( 99  głosów). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że  zgodnie z art. 23a ust. 1 

ustawy o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu – radny składa 

ślubowanie, które odbywa się w ten sposób, iż po odczytaniu  przez Przewodniczącego Rady 

Gminy roty , Radna wypowiada słowo „ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania 

„Tak mi dopomóż Bóg”.  

 

Następnie po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady Gminy tekstu roty, nowo wybrana Radna 

Renata Twarda wypowiedziała formułę „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w imieniu własnym jak i pozostałych 

Radnych, Wójta oraz  zaproszonych Gości  złożył gratulacje nowo wybranej Radnej. 
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Ad. 3. Nie wniesiono propozycji  zmiany porządku obrad, jedynie- jak zaznaczył Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Janusz Konieczny -  na wniosek Wójta ulegnie zmianie nazwa projektu uchwały  

z pkt. 11 i jej treść będzie brzmieć:  

- Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na poręczenie przez Gminę Zarszyn 

weksla in blanco wystawionego przez Spółdzielnię Socjalną „ZARBES”na wykorzystanie zgodnie 

z celem dotacji inwestycyjnej w kwocie 50 000,00 zł na realizacje projektu pn. „Samorządowe 

Spółdzielnie Socjalne- miejscem pracy dla długotrwale bezrobotnych”.  

 

Ad. 4. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu  z poprzedniej  sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 5. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 6. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych  

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali :  

- Radny Krzysztof Bałut zapytał Wójta o odczucia związane z udziałem w  otwarciu farmy 

wiatrowej w Rymanowie i  czy z związku z tą powstałą inwestycją  wynikają  z niej korzyści dla 

Gminy Rymanów  lub zagrożenia. 

- Radny Jerzy Stączek zapytał, czy planowana do zakończenia  w listopadzie br. inwestycja 

„Budowa miasteczka ruchu drogowego” nie jest zagrożona. 

 

Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział: 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że w dniu 24 czerwca br. uczestniczył w otwarciu farmy 

wiatrowej w Rymanowie, gdzie została przedstawiona inwestycja składająca się z 13 wiatraków  

o mocy 2000 MW każdy. Na tym spotkaniu zaprezentowano krótką historię budowy farmy, podano 

ilość produkowanej energii pozwalającej zaopatrzyć w energię całą gminę Rymanów. Inwestycję  

realizowała  Portugalska Firma Martifer , a obecnie zbudowaną farmę  przejęła i będzie zarządzać 

Firma IKEA. Na tym spotkaniu  podkreślone zostały same pozytywne strony związane  

z pozyskiwaniem w ten sposób  energii odnawialnej. Wójt dodał także,  iż po rozmowie  

z Burmistrzem Rymanowa usłyszał od niego, że do budżetu gminy z tytułu podatków związanych  

z inwestycją wpłynie corocznie ponad 1 mln złotych. Ponadto zbudowano  nowe drogi dojazdowe,  

a  w planie jest budowa następnych 15 tego typu  elektrowni wiatrowych.  

 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi, że został opracowany harmonogram realizacji inwestycji 

pn.„Budowa miasteczka ruchu drogowego w Jaćmierzu”. Zgodnie z tym harmonogramem 

przekazano plac budowy, rozstrzygnięty został przetarg na wykonawcę inwestycji , złożono całość  

dokumentacji  celem uzyskania pozwolenia na to zadanie i zgodnie z harmonogramem prac ta 

inwestycja powinna zostać ukończona do dnia 14 października  br.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że Rada Gminy  sprawozdania 

Wójta  przyjęła. 

 

Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2013-2022.  

 

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy, która wskazała autopoprawki Wójta do w/w 

projektu uchwały jak i do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r. 

Poinformowała, że tuż przed sesją wpłynęło pismo z WFOŚ i GW w Rzeszowie, w którym 

przekazano informację o zwiększeniu środków na realizację zadania pn. „Aktualizacja 
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 inwentaryzacji wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Zarszyn” na  kwotę 3 252 73 zł.  

W tej sytuacji  i automatycznie zmieniła się  wysokość dochodów i wydatków . 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013-2022.Uchwała podjęta  została 

większością głosów. Za jej podjęciem  głosowało 14 Radnych, 0 przeciw, 1 Radny wstrzymał się od 

głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2013 r. 

 

Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy Skarbnik Gminy dokonała 

dokładnej analizy w/w  projektu uchwały. W trakcie przeprowadzonej dyskusji radni pozytywnie 

zaopiniowali powyższy projekt uchwały. Następnie poprosił Wójta o udzielenie odpowiedzi na n/w 

tematy::  

- w rozdziale 01042 -  Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych -  czy w tym celu  był składany 

wniosek, że otrzymano dotacje celową od samorządu województwa na „Budowę i modernizację 

dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie Pielnia i Zarszyn”, dlaczego tylko w tych 

miejscowościach skoro   potrzeby są również i w innych; 

-  w rozdziale 90015 Oświetlenie ulic placów i dróg – przeznaczono kwotę 21 885,00  zł na zadanie   

pn.”Budowa oświetlenia przy boisku treningowym w miejscowości Bażanówka” i zapytał czy 

ważniejszym nie jest kilkakrotnie już wnioskowana przez Radnego budowa oświetlenia drogowego 

w Posadzie Jaćmierskiej k. Domu Strażaka , gdzie  chodzi o bezpieczeństwo drogowe; 

- poprosił  o zwrócenie uwagi i ewentualne ustalenie zasad przyznawania pożyczek dla 

stowarzyszeń , które będą   ubiegać się o ich przyznanie z  budżetu gminy pożyczki jako 

zabezpieczenie wkładu własnego do realizacji projektów.  Członkowie Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej zgodzili się na przyznanie pożyczki w kwocie  10 tys. zł 

dla Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Wsi Odrzechowa ponieważ  Stowarzyszenie to ma  już 

podpisaną umowę na realizację projektu. Następnie zaznaczył, iż Radni nie są przeciwni 

przyznawaniu pożyczek i pozyskiwaniu dodatkowych środków, ale niech to będzie właściwie 

uregulowane; 

- w rozdziale 92601 Kultura fizyczna w budżecie przeznaczona jest kwota 30 tys. zł na zakup 

maszyny do konserwacji oraz czyszczenia boiska o nawierzchni z trawy syntetycznej. Radny 

zaznaczył, iż zdaje sobie sprawę, że obiekt ten jest intensywnie eksploatowany „ ale boli go to ,że 

tak lekką ręką wydaje się  znaczną kwotę z budżetu  gminy i nie wiadomo czy się na tym skończy”. 

Następnie dodał, iż  jest przeciwny tym zmianom w uchwale budżetowej. Na Komisji również 

głosował przeciw tym zmianom i dalej  to stanowisko podtrzymuje.  

 

- Radna Alfreda Gierad polemizując z Radnym Malikiem dodała,że nad tym czy należy udzielać  

pożyczek stowarzyszeniom czy nie,  trzeba było się  zastanawiać podczas podejmowania uchwały  

o  współpracy z organizacjami pozarządowymi. Wtedy nie trzeba było wprowadzać zapisu  

o udzielaniu  pożyczek. Następnie Radna dodała, iż  Stowarzyszenie Na rzez Rozwoju Wsi 

Odrzechowa realizowało już wiele projektów w ramach środków własnych. Nie wiadomo natomiast  

czy  inne   stowarzyszenia takiej pomocy będą oczekiwać i pójdą  w ślady Odrzechowej. Jeżeli będą 

środki w budżecie gminy,  to pożyczymy i innym. Radna dodała także, iż myślała,  

że Radny wyrazi zadowolenie z faktu, iż Rada Gminy  jest w stanie wspomagać stowarzyszenia,  

a okazuje się, że chyba nie ma zaufania do Stowarzyszenia,  iż  te  środki  będą  zwrócone.   
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- Radny Wojciech Niemiec zaznaczył,że poprze projekt uchwały o udzieleniu pożyczki dla 

Stowarzyszenia w Odrzechowej i dodał, że kiedyś Bażanówka także zwróciła się  z taką  prośbą, ale  

wówczas złożony wniosek został  załatwiony odmownie. Odnośnie budowy oświetlenia przy boisku 

treningowym w Bażanówce Radny Niemiec zaznaczył, że w związku z niewykonaniem wszystkich 

robót określonych w przedmiarze robót została potrącona kwota na zadaniu pn ”Remont  

i modernizacja infrastruktury stadionu w Bażanówce” Radny zaznaczył,że członkowie LKS 

Bażanówka we własnym zakresie wykonali areację terenu płyty boiska. Natomiast te zaplanowane  

w budżecie środki – zaoszczędzone na poprzednio realizowanym zadaniu  będę przeznaczone na  

wykonanie modernizacji oświetlenia boiska.  

 

- Radny Malik zaznaczył, iż nie jest za tym, aby nie udzielać pożyczek dla Stowarzyszeń, tylko 

wyraża obawę jakie jest potencjalne zagrożenie dla budżetu, gdyż „chodzi o to, aby budżet się 

zapinał, a my go powoli rozpinamy przydzielając tego typu  pożyczki”.  

 

- Radny Janusz Dębski odniósł  się do stwierdzenia Radnego Malika, iż „lekką ręką wydajemy  

30 tys zł” mówiąc,  iż na posiedzeniu Komisji temat ten był długo  omawiany i nie było wiadomo, 

czy ta zmiana zostanie przegłosowana. Następnie  zaznaczył, iż we  własnym zakresie próbowano  

dokonać konserwacji sztucznej nawierzchni na boisku Orlik w Długiem i nie powiodło się. Była 

również propozycja pożyczania  tego typu urządzenia,  lecz to są powtarzające się koszty.  

W związku z powyższym zdecydowano o zakupie maszyny do konserwacji oraz czyszczenia boiska 

o nawierzchni z trawy syntetycznej na tym boisku, co pozwoli oszczędzić przyszłe wydatki bieżące.  

W kwestii udzielania pożyczek dla stowarzyszeń Radny dodał, jeżeli Rada Gminy przyjęła  

uchwałę o współpracy ze stowarzyszeniami i nie został wykreślony zapis o udzielaniu pożyczek to 

należy ją   realizować. Zdaje sobie też sprawę z tego, że  będą  to dodatkowe  obciążenia dla 

budżetu gminy, niemniej jednak w przypadku Odrzechowej -  gdy realizacja tego projektu jest już 

zaawansowana, podpisana jest umowa, będzie głosował za podjęciem uchwały o udzieleniu 

pożyczki.  

 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Eugeniusz Mazur poinformował o planowanym zakupie  

maszyny do konserwacji i czyszczenia boiska o nawierzchni z trawy syntetycznej na boisku 

sportowym Orlik. Zakup zostanie dokonany w drodze ustawy o zamówieniach publicznych.  

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował, aby kupując tego typu urządzenie wybrać właściwą ofertą  

i taką, aby po niedługim okresie czasu nie okazało się, iż jest to „bubel”. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej poinformował na czym polegać ma właściwa pielęgnacja  

nawierzchni boiska sportowego Orlik i dodał,  że zakupiona za  kwotę ok. 30 tys. zł maszyna do 

konserwacji oraz czyszczenia boiska o nawierzchni z trawy syntetycznej  powinna spełniać wymogi  

w tym zakresie.  W dalszej wypowiedzi Wójt zaznaczył, że na terenie gminy mamy kilka dobrze 

działających stowarzyszeń i organizacji , które należy szanować i wspierać chociażby przez 

udzielanie pożyczek , aby nadal mogły dobrze funkcjonować i realizować pewne zadania na rzecz 

gminy. Pożyczka jest pewnym zabezpieczeniem wkładu własnego do realizacji złożonego przez 

Stowarzyszenie projektu  i podlega zwrotowi do budżetu gminy.  W sprawie pozyskanych środków 

na „Budowę i modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie Pielnia,Zarszyn” 

Wójt odpowiedział, że co roku do Marszałka Województwa  składane są wnioski o dofinansowanie 

odbudowy dróg na terenie gminy. Na  realizację drogi w Zarszynie  złożono wniosek na drogę 

prowadzącą  do planowanej  do  budowy strzelnicy myśliwskiej. Jest to kwota  70 tys. zł, za którą 

uda się utwardzić niewielkie odcinki dróg w Zarszynie i Pielni. W sprawie wnioskowanego do 

budowy oświetlenia drogowego w Posadzie Jaćmierskiej Wójt powiedział, że w pierwszej 

kolejności niezbędne jest  opracowanie dokumentacji. Jeżeli decydujemy się na zrobienie 

dokumentacji, to też  należy zabezpieczyć w budżecie gminy  środki na realizację  tego zadania, by  
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wydane pozwolenie na budowę  nie utraciło ważności.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 r. Uchwała podjęta  została większością głosów. 

Za jej podjęciem  głosowało 14 Radnych, 1 przeciw, 0  wstrzymało się od głosu. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy 

Zarszyn. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,iż ustawa z dnia 27 sierpnia 2009 r. 

o finansach publicznych w art. 15 ust. 7 przyznała radzie gminy kompetencje do podjęcia uchwały 

zwalniającej samorządowy zakład budżetowy z obowiązku wpłaty do budżetu gminy nadwyżki 

środków obrotowych, ustalonej na koniec okresu sprawozdawczego. Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie pozostawioną nadwyżkę przeznaczy na realizację zadań statutowych.  

W związku z powyższym podjęcie uchwały jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji w dniu 25 czerwca br. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekt uchwały. Jednocześnie Przewodniczący Komisji zaznaczył, iż dobrze się 

dzieje, że ZGK w Zarszynie w 2012 r. pierwszy raz  uzyskał nadwyżkę środków i jest to poniekąd 

efekt zamierzony.   

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały  

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Zarszynie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Zarszyn. 

Uchwała podjęta  została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pożyczki 

dla Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Wsi Odrzechowa.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem,iż  przychylając się do wniosku złożonego 

przez Stowarzyszenie Na Rzecz Rozwoju Wsi Odrzechowa o udzielenie pożyczki na realizację 

projektu pn.”UTWORZENIE KRAINY ODRZECHOWSKICH ZBÓJNIKÓW”, który otrzymał 

dofinansowanie w ramach Szwajcarsko-Polskiego Programu Współpracy zgodnie z umową dotacji  

z dnia 29 maja 2013 r. Wójt Gminy przedkłada Radzie Gminy projekt uchwały w powyższej 

sprawie. Całkowita wartość projektu wynosi 23 300,00 zł, a dofinansowanie 20 970,00 zł, wkład 

własny 2 330,00 zł. Okres realizacji od 3 czerwca 2013 r do 28 września 2013 r. Po podpisaniu 

umowy do 14 dni Stowarzyszenie otrzyma zaliczkę w wysokości 50 % kwoty dotacji tj. 10 485,00 

zł. Pozostała kwota zostanie zrefundowana po rozliczeniu zadania i złożeniu wniosku o płatność. 

Dlatego Prezes Zarządu zwrócił się z pismem do Wójta o pożyczkę na brakujące 10 000,00 zł, aby 

projekt został zrealizowany. Niezwłocznie po otrzymaniu zwrotu środków ( ok. marca 2014 r)  

Stowarzyszenie zwróci pożyczkę. Powołując się na Program współpracy Gminy Zarszyn  

z organizacjami na 2013 r. przyjęty uchwałą  Nr XXV/209/ 2012 r. Rady Gminy Zarszyn , uważa 

się za stosowne podjęcie w/w uchwały.  
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

powiedział,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 25 czerwca br. dokonali analizy  w/w 

projektu  uchwały i po przeprowadzonej dyskusji zaopiniowali go pozytywnie.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pożyczki dla Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Wsi Odrzechowa.  

Uchwała podjęta  została większością głosów. Za jej podjęciem  głosowało 14 radnych, 0 przeciw, 

1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

poręczenie przez Gminę Zarszyn weksla in blanco wystawionego przez Spółdzielnię Socjalną 

„ZARBES” na wykorzystanie zgodnie z celem dotacji inwestycyjnej w kwocie 50 000,00 zł na 

realizację projektu pn.”Samorządowe Spółdzielnie Socjalne - miejscem pracy dla długotrwale 

bezrobotnych”. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Gmina Zarszyn wraz z Gminą Besko   

przystąpiła do projektu współfinansowanego z Unii Europejskiej, którego celem jest utworzenie 

Spółdzielni Socjalnej, która ma zatrudnić 5 osób bezrobotnych z terenu Gminy Zarszyn i Besko.  

W związku z koniecznością poręczenia właściwego wykorzystania środków z Unii Europejskiej  

w wysokości 100 000.00 zł, Wójt Gminy Zarszyn wnosi o przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na udzielenie zabezpieczenia przez Gminę Zarszyn  w wysokości ½ ogólnej kwoty uzyskanej 

dotacji.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt wyrażając tym samym 

zgodę na poręczenie przez Gminę Zarszyn weksla in blanco wystawionego przez Spółdzielnię 

Socjalna”ZARBES”. 

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały  

w sprawie  wyrażenia zgody na poręczenie przez Gminę Zarszyn weksla in blanco wystawionego 

przez Spółdzielnię Socjalną „ZARBES” na wykorzystanie zgodnie z celem dotacji inwestycyjnej w 

kwocie 50 000,00 zł na realizację projektu pn.”Samorządowe Spółdzielnie Socjalne - miejscem 

pracy dla długotrwale bezrobotnych”. Uchwała podjęta  została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad informacjami  

z działalności gminnych jednostek organizacyjnych gminy za 2012 r. Jednocześnie przypomniał, 

iż na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Gminy odbytym w dniu  25 czerwca  br. 

uczestniczyli wszyscy kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, gdzie odbyto merytoryczną 

dyskusję  w przedmiocie omawianych sprawozdań. 

 

Informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie w 2012 r. jak  

i ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla Gminy Zarszyn  przygotowała  Kierownik 

GOPS w Zarszynie Pani Beata Stankiewicz . Sprawozdania te  stanowią  załączniki do protokołu. 

 

W dyskusji nad powyższym sprawozdaniem głosów  nie zabierano. 

W związku z powyższym Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności GOPS w Zarszynie   

za 2012 r. 
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Ad 13. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie za 2012 r. 

opracowała Kierownik Zakładu Pani Krystyna Stasiczak. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

W dyskusji nad w/w sprawozdaniem głos zabrali :  

- Radny Jerzy Stączek zabierając głos powiedział, że chce pochwalić Panią Kierownik ZGK  

w Zarszynie za dobrze prosperujący  Zakład Gospodarki Komunalnej i życzył dalszych sukcesów.  

 

- Radny Stanisław Burczyk zwrócił uwagę na to, że na terenie gminy bardzo  dużymi nakładami 

finansowymi wybudowana została  sieć  kanalizacyjna i wodociągowa , ale niestety nie wszyscy 

mieszkańcy  dokonali podłączeń  budynków do tych sieci. Rozbudowana została oczyszczalnia 

ścieków , która ma techniczne możliwości odbioru ścieków. Następnie Radny zaapelował,  aby  

w jakiś sposób wpłynąć  na to, by  mieszkańcy możliwie w 100 %  dokonali   podłączeń do sieci 

kanalizacyjnych  i pobierali wodę  z sieci wodociągowej. Dla przykładu podał ,że w Nowosielcach  

prawie wszyscy mieszkańcy dokonali podłączeń do sieci kanalizacyjnej. Poprosił o zwrócenie 

większej  uwagę na to, gdzie ci mieszkańcy, którzy nie mają tego typu podłączeń odprowadzają 

ścieki. Radny Burczyk dodał także, iż  cieszy się z faktu, że ZGK w Zarszynie uzyskał nadwyżkę 

środków obrotowych. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,że Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 14. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył analizy sprawozdania z działalności Zespołu 

Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół w Zarszynie oraz planów finansowych wszystkich szkół 

funkcjonujących na terenie gminy w 2012 r. Sprawozdanie to przygotował Dyrektor ZEAS  

w Zarszynie Pan Sebastian Bętkowski, jak  i  dyrektorzy  szkół.  

Sprawozdania te stanowią  załączniki do protokołu.  

 

W dyskusji nad w/w sprawozdaniami głosu nie zabierano. 

 

Ad. 15. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2012 r. 

opracowała  Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie Pani Agnieszka Bieleń. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  

 

W dyskusji nad w/w sprawozdaniem głos zabrał Radny Krzysztof Bałut, który podzielił się   

sugestią, aby w miarę podziału wolnych środków w budżecie gminy nie zapominać też o 

przydzieleniu  środków   na dalszy rozwój i działalność biblioteki gminnej. Wypowiadając się  w tej 

kwestii Radny zwrócił uwagę na to, iż  liczy się nie tylko gospodarczy rozwój gminy, ale też muszą 

być podejmowane odpowiednie działania w kierunku rozwoju   intelektualnego  mieszkańców.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła.  

 

Ad. 16.  Kolejno przystąpiono do dyskusji nad  sprawozdaniami  z realizacji zadań zawartych  

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnym 

Programie Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie  Zarszyn w 2012 roku. Sprawozdania stanowią 

załączniki do protokołu.  

 

- Nad w/w sprawozdaniami głosu w dyskusji nie zabierano. 

Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła.  
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Ad. 17. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył informacji o  inwestycjach gminnych - aktualny 

stan ich realizacji i zamierzenia w tym zakresie. Wg złożonej przez Pana Eugeniusz Mazura 

Kierownika Referatu Inwestycji w UG Zarszyn na terenie gminy realizowanych jest lub  

planowanych do realizacji 22 mniejszych  lub większych zadań inwestycyjnych.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

W dyskusji nad w/w sprawozdaniem głos zabrali : 

- Radny Wojciech Niemiec powiedział,że wczytując się w realizację zadań inwestycyjnych  

na terenie gminy Zarszyn  z przykrością zauważa, iż nie ma tam zadania o które już wielokrotnie 

wnioskował, tj. budowy boiska wielofunkcyjnego w Bażanówce. Podejmowane były różne 

działania w kierunku realizacji tej inwestycji , ale  do dnia dzisiejszego nadal nic z tego nie wyszło. 

Natomiast w Zarszynie przy Gimnazjum i Szkole Podstawowej na istniejącym już boisku szkolnym  

planowana jest  do wykonania nawierzchnia – planowana wartość zadania 289 000,00 zł ( złożony 

został wniosek o dofinansowanie z Ministerstwa Sportu). Radny dodał,że „boisko to było parę  lat 

temu zrobione, ogrodzone i nagle demolka tego,  bo potrzeba  robić zadanie za 300 tys zł, a   nie 

wystarczyłby za 100 tys zł”. Następnie Radny zaznaczył, że w Bażanówce też są  dzieci  

i Bażanówka też należy do Gminy Zarszyn i poprosił Wójta o udzielenie zdecydowanej deklaracji, 

czy boisko to będzie budowane czy nie, „bo to już tak ciągnie się od 10 lat”. Radny przypomniał 

także iż „Radni wielokrotnie podnosili rękę bo trzeba było budować boiska w Zarszynie, zostali 

stawiani pod ścianą, że w Zarszynie trzeba,  a inne miejscowości na to  patrzą  i  to ich bulwersuje”, 

że np. chodnik przy drodze krajowej w Zarszynie był dwukrotnie burzony i na nowo budowany. 

 

- Radna Alfreda Gierad wyraziła słowa podziękowania za wykonanie dużej inwestycji pn. Budowa 

sieci sanitarnej w miejscowości Odrzechowa I etap. Dziękując Wójtowi za wysiłek włożony  

w realizację  tego ważnego zadania  wyraziła nadzieję, że uda się także wykonać II etap tej 

inwestycji. Radna zaznaczyła także, iż mieszkańcy Odrzechowej wiążą duże nadzieje  

z ukończeniem rozbudowy SP w Odrzechowej poprzez opracowanie projektu zagospodarowania 

terenu i aktualizację projektu budowlanego budynku tej szkoły i na bazie nowych projektów uda się 

pozyskać dofinansowanie celem  ukończenia tego zadania. 

 

- Radny Janusz Dębski  poprosił Wójta o przybliżenie planowanego do  realizacji zadania pn. 

„Wykonanie nawierzchni na boisku szkolnym przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum w 

Zarszynie”. Zapytał , czy  jest taki wymóg, że ta nawierzchnia nie spełnia standardów, czy chodzi o 

zwiększenie metrażu boiska jego optymalne wykorzystanie, czy ta asfaltowa podbudowa zostanie 

wykorzystana, czy trzeba budować dodatkowe oświetlenie, czy to ogrodzenie które jest pozostanie. 

Jest to zadanie nowe i zapytał w jakim stopniu  będzie finansowane środkami własnymi gminy. 

 

- Radny Jerzy Stączek podziękował za opracowanie projektu budowlanego na zadanie Budowa sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej w Jaćmierzu i jednocześnie wyraził nadzieję, że zadanie to  zostanie 

wykonane,  na  jego realizację  czekają mieszkańcy.  

 

- Radna Anna Szajna wnioskowała o to, by w miarę możliwości niezwłocznie  przystąpić do 

realizacji zadania pn. „Wykonanie muru – obrysu nieistniejącej cerkwi w miejscu jej usytuowania, 

pamiątkowego obelisku z tablicą inskrypcyjną oraz drewnianego ogrodzenia z urządzeniami 

towarzyszącymi w Nowosielcach”, gdyż darczyńca  który refunduje koszty tej  inwestycj jest  

w podeszłym już wieku i chciałby, aby to było zrobione w szybkim terminie. Poprosiła o podanie 

terminu rozpoczęcia tego zadania. Radna Szajna podziękowała także za to ,że w planach 

inwestycyjnych dla Nowosielc są takie zadania jak: opracowanie projektu rozbudowy i przebudowy 

Domu Ludowego w Nowosielcach oraz budowa sieci wodociągowej w miejscowości Nowosielce 

wraz  z przebudową sieci wodociągowej dosyłowej w miejscowości Mymoń. Liczy na to, że jeżeli 

te zadania są w planie, to być może uda się je zrealizować.  
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- Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Wojciecha Niemca Przewodniczący Rady Gminy Pan 

Janusz Konieczny powiedział, że chodnik w Zarszynie był budowany w pasie drogi krajowej. 

Ostatnio przeprowadzona przebudowa zarówno jezdni jak i chodników w ciągu tej drogi była 

inwestycją realizowaną i finansowaną ze środków Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 

 i Autostrad bez zaangażowania środków z budżetu gminy. W kwestii boiska przyszkolnego przy  

SP i Gimnazjum w Zarszynie wyjaśnić należy, że ostatnio wykonywane było tylko ogrodzenie., 

natomiast nie były przeprowadzane żadne inne prace dotyczące nawierzchni. Wedle posiadanych 

informacji dotychczasowa masa asfaltowa miałaby zostać wykorzystana jako podkład pod nową 

nawierzchnię. Tak więc trudno potencjalną realizację tego zadania określać mianem „demolki.”  

 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Eugeniusz Mazur odnosząc się do zapytań w sprawie 

wykonania nawierzchni na boisku szkolnym w Zarszynie powiedział, że na realizację tego zadania 

złożony został wniosek wraz  z dokumentacja projektową o ile zostaną przyznane środki finansowe, 

będzie to boisko wielofunkcyjne. Mieścić się tam będzie pełnowymiarowy kort tenisowy, boisko do 

gry w piłkę ręczną, boisko do siatkówki do badbinktona i do koszykówki. i  to się mieści w tym 

obecnym ogrodzeniu , które nie będzie zmieniane. Natomiast wykonana przed laty nawierzchnia  

asfaltowa, która jest obecnie na tym boisku, zostanie wykorzystana jako podbudowa. Następnie 

Kierownik poinformował o  planowanej  metodzie   przygotowania tej nawierzchni. Wniosek  

o dofinansowanie modernizacji właśnie tego boiska został złożony z tego powodu, iż ministerialny 

program  przewiduje środki na renowację już  istniejących boisk sportowych.  

Radnej Annie Szajna Kierownik Mazur odpowiedział, że  na zadaniu „Wykonanie muru – obrysu 

nieistniejącej cerkwi w miejscu jej usytuowania, pamiątkowego obelisku z tablicą inskrypcyjną oraz 

drewnianego ogrodzenia z urządzeniami towarzyszącymi w Nowosielcach” jest przygotowana 

dokumentacja celem  uzyskania pozwolenia na realizację tej inwestycji. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej poinformował Radną  Alfredę Gierad, iż w ramach  Programu 

Współpracy Transgranicznej w Odrzechowej nie udało się uzyskać środków na realizację II etapu 

budowy sieci kanalizacyjnej , ale w wymaganym terminie  złożono wniosek do PROW do Urzędu 

Marszałkowskiego w Rzeszowie. Najprawdopodobniej z tego Programu  środki te zostaną 

pozyskane i być może do końca 2014 r. uda się dokończyć budowę  sieci w Odrzechowej, a tym 

samym skanalizować w 100 % całą gminę. 

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi Wójt odpowiedział , że złożony został wniosek o pozyskanie 

środków na renowację boiska szkolnego w Zarszynie, ale czy uzyska pozytywną akceptację, nie 

wiadomo, gdyż na dość dużą ilość złożonych wniosków tych środków jest za mało.  Zadanie to 

byłoby refundowanie w 50%. Jest wiele różnych argumentów  wskazujących dlaczego ten wniosek 

złożono na to, a nie inne boisko szkolne. Wskazał m.in. na liczbę uczniów SP i Gimnazjum w 

Zarszynie. Następnie Wójt stwierdził, iż kończą się już środki unijne i dobrze się stało, że te 

fundusze zostały wykorzystane  na budowę  kanalizacji, wodociągów czy odbudowę lub  remont 

dróg gminnych i wewnętrznych na terenie naszej gminy.  

 

Ad. 18. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy  

za rok 2012 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu.   

 

Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że w/w projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu komisji odbytym  

w dniu 25 czerwca 2013 r. i został pozytywnie zaopiniowany. Zaznaczył, że sprawozdania będące 

przedmiotem dyskusji  to podsumowanie  pracy całego roku 2012. Złożył słowa uznania dla Pani 

Skarbnik  i pracowników Referatu Finansów i Budżetu Gminy. Następnie Radny Malik wskazał na 

zadłużenie gminy, które na dzień 31 grudnia 2012 r. z tytułu kredytów i pożyczek ogółem wynosiło 

13 851 041,95 zł i zaznaczył, że  „szybko bierze  się kredyty i pożyczki na realizację zadań,  ale też 
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 trzeba pamiętać o tym, że długo się je spłaca”. Radny podkreślił, że w ciągu roku 2012 w każdej 

miejscowości gminy zrealizowane zostało mniejsze lub większe zadanie inwestycyjne, czy 

remontowe. Dużo środków z budżetu  gminy przeznaczanych było na budowę sieci kanalizacyjnej  

i wodociągowej. Radny dodał, iż  myśli, że w 2014 r. uda się już w 100 % skanalizować gminę 

 i wówczas pozostaną środki tylko na „upiększanie gminy”. Na zakończenie jeszcze raz 

podziękował Pani Skarbnik za poświęcony czas i pełną dyspozycyjność na posiedzeniach Komisji,  

w trakcie których omawiane są  projekty  zmian w uchwale budżetowej oraz inne  projekty uchwał 

traktujących o finansach gminy.   

 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy za rok 2012 wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu.  Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Ad. 19.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, iż przystępując do 

realizacji głównego punktu  porządku obrad, tj. udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2012 r., 

zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy  z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Rada Gminy 

podejmuje uchwałę  po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem  

z wykonania budżetu,opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej,informacją o stanie mienia gminy, 

wnioskiem  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, ewentualnymi dodatkowymi wyjaśnieniami Wójta  

do sprawozdania z wykonania budżetu lub sprawozdania finansowego.  Przewodniczący Rady 

Gminy  zaznaczył także , iż  Rada Gminy w punktach 12-17 porządku obrad zaznajomiła się 

i przyjęła  sprawozdania z działalności jednostek organizacyjnych Gminy za 2012 r., a następnie 

zaznaczył, iż punkt ten dalej będzie realizowany w taki sposób,  jaki był tryb działań 

podejmowanych przez Wójta na etapie składania sprawozdania z realizacji budżetu i sprawozdań 

finansowych za 2012 r.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Zarządzeniem Nr 353 z dnia 22 marca 2013 r. Wójt 

złożył sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za 2012 r. Sprawozdanie  

to przesłane zostało do Regionalnej Izby Obrachunkowej Oddział Zamiejscowy w Krośnie, a także 

niezwłocznie przekazane radnym, sołtysom.  

 

- Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poprosił Wójta  Gminy    

o komentarz do wykonania budżetu gminy za 2012 r. 

 

- Wójt Gminy w swoim wystąpieniu powiedział między innymi, że Radni i zaproszeni Goście 

otrzymali obszerne i szczegółowe  sprawozdanie z wykonania  budżetu  2012 r. wraz z opisem 

realizowanych  zadań w okresie sprawozdawczym, wydane zarządzeniem Wójta Gminy  

Nr 353 z dnia 22 marca 2013 r.  Budżet Gminy Zarszyn na 2012 r. przyjęty został uchwałą Rady 

Gminy Zarszyn Nr XVI/117/2012 z dnia 25 stycznia 2012 r. i  na każdej odbytej w 2012 r. sesji 

Rady Gminy był w miarę potrzeb zmieniany. Następnie Pan Wójt przedstawił ważniejsze zapisy  

w/w sprawozdania, mówiąc o  realizacji dochodów gminy. Podkreślił, że dochody zaplanowano na 

kwotę 27 751 081,99 zł, wykonano w wysokości 27 565 029,17, co stanowi 99,33 % planu 

rocznego,z czego dochody bieżące wynoszą 24 048 200,19 zł, a dochody majątkowe 3 516 828,98 

zł. Wójt zaznaczył,że ważną do przypomnienia jest struktura i udział procentowy budżetu , które 

przedstawia go się w sposób następujący: subwencja  ogólna na poziomie 45,85 %,  dotacje celowe 

20,54 %, na inwestycje ponad 7,73 %,  dochody własne to wielkość 22,96 %. Realizacja dochodów 

bieżących – dochody bieżące zaplanowano w kwocie 24 169 527,00 zł, a wykonano 24 048 200,19 

zł, co stanowi 99,50 % planowanych dochodów bieżących oraz 87,24 % wykonanych dochodów 

budżetu gminy w roku 2012. W poszczególnych działach  rozpoczynając  od Rolnictwa  
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i Łowiectwa  - szczegółowo opisana została realizacja dochodów bieżących.  W większości działów 

wydatki sięgają ok. 90 %, co świadczy o właściwym realizowaniu zaplanowanych wydatków. 

Realizacja dochodów  majątkowych – dochody  majątkowe  zaplanowano w kwocie 3 581 554,99 

zł, a wykonano 3 516 828,98 zł, co stanowi 98,19 % planowanych dochodów majątkowych oraz 

12,76 % wykonanych dochodów budżetu w 2012 r. Realizacja wydatków budżetowych w 2012 r. 

przebiegała zgodnie z uchwałami Rady Gminy i zarządzeniami Wójta Gminy w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej na 2012 r. Z ogólnej kwoty 29 411 790, 64 zł planowanych wydatków 

zrealizowano 27 957 390, 46 zł , co stanowi 95,06 % planu rocznego. Realizacja wydatków 

bieżących – w 2012 r poniesiono wydatki bieżące w kwocie 21 954 080,68 zł, co stanowi 78,53 % 

wykonanych wydatków ogółem i 97,30 % planowanych wydatków bieżących  na 2012 r.  

Analizując wykonanie wydatków bieżących w 2012 r. można zauważyć, że ich wykonanie 

przebiegało zgodnie z założonym planem. Ogółem wykonano 97,30 % planowanych wydatków 

bieżących oraz 78,53 % wykonanych wydatków na dzień 31 grudnia 2012 r. W większości działów 

budżetu  wydatki sięgają 90 % realizacji. Największą pozycją w strukturze wydatków są 

wynagrodzenia i składki od nich naliczone i stanowią 49,68 % wydatków bieżących. Znaczny 

udział wydatków stanowią także wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań – 20,10 % 

oraz świadczenia na rzecz osób fizycznych – 20,47 % w ogóle wydatków bieżących. Realizacja 

wydatków majątkowych – wydatki majątkowe zaplanowano w kwocie 6 848 339,92 zł, z czego 

wykonano 6 003 309,78 zł, co stanowi 87,66 % planu, w tym wydatki na realizację programów 

finansowanych z udziałem środków unijnych wykonano na kwotę 3 518 827, 85 zł tj. 86,53 % 

planu. W 2012 r. w poszczególnych działach budżetu wykonano wydatki inwestycyjne na kwotę  

6 003 309,78 zł, co zostało szczegółowo opisane w/w sprawozdaniu. 

Następnie Wójt zwrócił uwagę na zadłużenie gminy z tytułu kredytów i pożyczek. Przypomniał,że  

kwota zadłużenia wg stanu na 31 grudnia 2012 r. wynosi 13 851 041,95 zł. Wójt dodał, iż jest to  

duża kwota zadłużenia, ale dzięki zaciągniętym kredytom  udało się zrealizować wiele zadań 

inwestycyjnych, pozyskując dodatkowe pozabudżetowe  środki unijne na ich realizację.   

Rok 2012 zakończył się deficytem budżetu gminy w kwocie 392 361,29 zł, natomiast wolne środki 

z rozliczenia budżetu wynoszą 208 363,43 zł.  

Zobowiązania na dzień  31 grudnia 2012 r. wyniosły 1 217 567,59 zł , w tym zobowiązania 

wymagalne w kwocie 499,40 zł. 

Na realizację funduszu sołeckiego zaplanowano kwotę  232 169,59 zł, a wykonano w kwocie 

206 440,78 zł , co stanowi 88,92 % planu rocznego.  

Wójt dodał także, iż Gmina Zarszyn w 2012 r. realizowała programy z udziałem środków unijnych. 

Były to zarówno programy na wydatki bieżące, jak i na inwestycyjne. Zostały one zrealizowane  

w 86,91 % planu na 2012 r. Stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich wynosi 

38,01 %. Kończąc wypowiedź Wójt dodał, że w 2012 r na pewno nie udało się zaspokoić  

wszystkich potrzeb mieszkańców gminy, ale były takie, a nie inne możliwości finansowe. Dzięki 

trudnej pracy całej Rady Gminy , pracowników  Urzędu Gminy i gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz sołtysów udało się ten budżet  zrealizować.  

 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pani Krystyna Trygar odczytała treść Protokołu 

Nr 2/2013  Komisji Rewizyjnej z  rozpatrzenia sprawozdań z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za  

2012 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu , sprawozdań 

finansowych oraz informacją o stanie mienia gminy Zarszyn i wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 3 czerwca 2013 r. w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu 

Gminy Zarszyn za 2012 r. Wójtowi Gminy Panu Andrzejowi Betlejowi. 

Protokół Nr 2/2013  i Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowią załączniki do protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował  członkom Komisji Rewizyjnej 

za przygotowanie opinii i wnikliwą analizę  sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdań  

finansowych za 2012 r. 
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- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał treść Uchwały VIII/50/2013 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 21 maja  2013 r. w sprawie pozytywnej opinii do 

przedłożonego sprawozdania Wójta Gminy Zarszyn z wykonania budżetu gminy za 2012 r.  

W/w Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał treść Uchwały Nr VIII/36/2013 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 6 czerwca  2013 r. w sprawie pozytywnej 

opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zarszyn w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Zarszyn z tytułu wykonania budżetu gminy za 2012 r.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2012 r. głos zabrał: 

- Radny Janusz Dębski, który powiedział między innymi, iż popiera wniosek Komisji Rewizyjnej  

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Panu Andrzejowi Betlejowi za realizację budżetu gminy 

Zarszyn w 2012 r. Analizując wykonanie budżetu za 2012 r. Radny stwierdził, że był on 

realizowany prawidłowo zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Dochody były głównie 

przeznaczane na realizację inwestycji polepszających standard życia mieszkańców gminy, tj. Miała 

miejsce  dalsza kontynuacja budowy kolejnych  kilometrów sieci kanalizacyjnej, remontowane były 

drogi gminne i wewnętrzne, przeznaczano środki  na kulturę,  sport – budowa „Orlika” przy Szkole 

Podstawowej i Gimnazjum w Długiem i inne drobniejsze inwestycje. Następnie Radny Dębski 

dodał, iż właściwą metodą działań Wójta jest to, że realizowane są te zadania, na które można 

pozyskać jak najwięcej środków z zewnątrz  i w ten sposób na terenie naszej gminy udało się 

zrealizować wiele zadań inwestycyjnych. Podziękował pracownikom Referatu Inwestycji Urzędu 

Gminy za należycie przygotowywane wnioski o środki pozabudżetowe. Następnie Radny dodał, że 

dochody bieżące wystarczyły na pokrycie tych wydatków bieżących w stopniu podstawowym, 

głównymi bieżącymi wydatkami budżetu były płace,  zakupy i drobne remonty. Remonty obiektów 

komunalnych  były i są  nadal niewystarczające, jednak dużym wspomożeniem był fundusz sołecki 

na kwotę ponad 200 tys. Zł, za które zrealizowano najpilniejsze  potrzeby remontowe w domach 

ludowych i innych obiektach. W dalszej wypowiedzi Radny zauważył, że w budżecie gminy 

zaczyna brakować środków na wydatki bieżące, a jest jeszcze  wiele do zrobienia  

w poszczególnych miejscowościach tj. nie zadowalają wszystkich nawierzchnie dróg gminnych, 

wewnętrznych , mostki , brak  jest oświetlenia ulicznego itp. Trudno jest pozyskać „Inwestora” na 

teren gminy , gdyż są ograniczenia ze strony RDOŚ w Rzeszowie z uwagi na ochronę 

występujących na terenie naszej gminy zwierząt, roślin i ptaków. Rada  Gminy dbając  o zdrowie 

mieszkańców podjęła uchwałę określającą odległości dla  budowy farm wiatrakowych od 

zabudowań  mieszkalnych. W kontekście tych uwarunkowań  zapytał, co można w tej sytuacji 

zrobić ? „Czy przeprowadzać „bolesne” dla wszystkich reformy, ale na pewno gdzieś  te  środki na 

bieżące wydatki będą musiały być  w niektórych  działach budżetu  pomniejszone, bo innej 

możliwości nie ma ”.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zamknął dyskusję.  

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że w tym 

punkcie porządku obrad spełnione zostały wszystkie warunki formalno-prawne, tj. przyjęto  

i rozpatrzono sprawozdania finansowe, sprawozdanie w realizacji budżetu, przedstawiono opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej,  informację o stanie mienia gminnego, wniosek Komisji 

Rewizyjnej i były dodatkowe wyjaśnienia Wójta Gminy i dyskusja. Ponadto przypomniał,  

iż  uchwała  o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy podejmowana jest bezwzględną 

większością głosów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał projekt uchwały w sprawie  
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udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn za rok 2012. W dalszej kolejności poddał pod 

głosowanie wyżej odczytany projekt uchwały.  

 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu. Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy - Panu Andrzejowi 

Betlejowi. 

- W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w imieniu całej 

Rady Gminy złożył gratulacje Panu Wójtowi i całemu pionowi władzy wykonawczej, kierownikom 

jednostek organizacyjnych, referatów, sołtysom i radnym za realizację budżetu roku 2012. Życzył, 

aby w przyszłym roku Wójt również uzyskał jednomyślnie absolutorium  za rok 2013. 

 

Ad. 20. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał treść pisma Pani Elżbiety Burczyk 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w sprawie wniosku o zwiększenie planu finansowego szkoły  

o wpływy z opłat za mieszkanie służbowe i rezerwy budżetowej z przeznaczeniem na remont  

i adaptację pomieszczeń byłego mieszkania na potrzeby dydaktyczne.  

 

- Radny Jerzy Stączek oznajmił, że mieszkańcy Jaćmierza dziękują na wykonanie remontu drogi 

powiatowej relacji Zarszyn -Turze Pole na odcinku od cmentarza w Jaćmierzu do granic Turzego 

Pola. Niemniej jednak zwrócił uwagę na to, że przy tej wyasfaltowanej drodze nie ma zrobionych  

zjazdów do dróg gminnych i poprosił, aby  na przyszłość przy realizacji tego typu zadań 

uwzględnić też potrzebę budowy zjazdów, przepustów. Radny wnioskował także o to, by w 

budżecie gminy przeznaczyć pewną  pulę środków na remont przepustów czy  dróg dojazdowych 

do pól, gdyż nawierzchnia tych dróg jest w stanie fatalnym, uniemożliwiającym dojazd rolników do 

własnych gruntów.  

 

- Radny Jan Orybkiewicz wnioskował o poprawę stanu nawierzchni drogi gminnej przez wieś 

Pielnia ze środków na remont dróg rolniczych. Drugi wniosek Radnego dotyczył wykoszenia 

poboczy przy drogach w Pielni, gdyż porośnięte wysokie trawy i krzaki zagrażają bezpieczeństwu 

ruchu drogowego.   

 

- Radny Wojciech Niemiec podziękował za wykonaną drogę asfaltową na „Graniczniku”  

w Bażanówce i po raz kolejny poprosił o poprawę stanu nawierzchni drogi na odcinku ok. 500 m  

koło  p. Radwańskich oraz wykonanie odwodnienie tej drogi. Poprosił także Wójta o udzielenie 

odpowiedzi na zadane pytanie w pkt. 17 porządku obrad  - pytanie dotyczące deklaracji - czy będzie 

budowane boisko szkolne przy SP w Bażanówce.  

 

- Radny Stanisław Burczyk poprosił o przyśpieszenie prac związanych z opracowaniem 

dokumentacji na potrzebę realizacji zadania jakim będzie remont i adaptacja  pomieszczeń byłego 

mieszkania na potrzeby sal lekcyjnych w Szkole Podstawowej w Nowosielcach. Od września br. 

wszystkie dzieci będą uczyć się w jednym budynku szkolnym,  ażeby nie było problemu z ich 

rozmieszczeniem. 

 

- Sołtys Posady Jaćmierskiej Pan Zbigniew Mazur kolejny raz wnioskował o wykonanie 

oświetlenia drogowego na skrzyżowaniu dróg w Posadzie Jaćmierskiej, przy którym  znajdują się 

Dom Strażaka, Centrum Kształcenia i plac zabaw. Temat realizacji tego zadania jest już 

podejmowany  od kilku lat i zawsze słyszy, że nie ma pieniędzy, a w innych miejscowościach 

gminy  tego typu oświetlenia są budowane. Tu chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców 

korzystających z tych dróg. 

 



- Radny Andrzej Mindur wnioskował o przeprowadzenie remontu nawierzchni drogi gminnej  
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przebiegającej przez teren  Instytutu  ZZD w Odrzechowej  i  200 m odcinka drogi biegnącej   

w kierunku cmentarza w Odrzechowej. 

Kolejny wniosek Radnego dotyczył pilnego przeprowadzenia remontu domu ludowego  

w Pastwiskach. Obecnie z uwagi na niedokończony remont tego budynku młodzież nie ma gdzie się 

spotykać, ponadto w okresie letnim dość dużo turystów przez tę miejscowość przejeżdża i ten 

wyremontowany budynek bardzo by się przydał.  

 

- Radny Krzysztof Bałut wnioskował o remont dróg w Posadzie Zarszyńskiej i w Zarszynie na ulicy 

Leśnej i Myśliwieckiej. Ponadto Radny zapytał jak  przebiega wdrożenie na terenie gminy nowej 

ustawy o utrzymaniu czystości w gminach wprowadzającej nowe zasady gospodarki odpadami . 

 

- Radny Janusz Dębski wnioskował o to, aby zwrócić się do  Nadleśnictwa Brzozów o pilne 

wykonanie  remontu drogi  i przepustów zniszczonych w trakcie wywózki drewna z lasu przez to 

Nadleśnictwo. Głębokie koleiny uniemożliwiają dojazd rolników do pól i poprosił, aby odtworzyć 

stan tej drogi sprzed okresu wywózki drewna, która była w dobrym stanie nawierzchni, gdyż była 

niedawno  remontowana . 

- Sołtys Posady Zarszyńskiej Pani Aleksandra Rysz wnioskowała o wystąpienie z pismem do 

Zarządu Dróg Powiatowych w Sanoku i pilne wykonanie remontu dwóch drewnianych mostów na 

drodze powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej. Stan nawierzchni tych drewnianych mostów jest 

bardzo zły,  co stwarza duże zagrożenie wypadkowe dla przejeżdżających tam osób samochodami 

bądź rowerami. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

zaznaczył, iż po przeprowadzonej rozmowie z rolnikami z miejscowości Długie popiera  wniosek 

Radnego Dębskiego o przywrócenie stanu dróg zniszczonych przez Nadleśnictwo Brzozów podczas  

wywózki drewna z lasu.  

 

- Pan Bogdan Barlewicz -   przedstawiciel  Stowarzyszenia zwykłego „ Nasze Dobro”w Jaćmierzu  

poinformował, że po otrzymaniu rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Podkarpackiego 

uchylającego uchwałę   Rady Gminy Zarszyn z dnia 27 marca 2013 r.  Nr XXVIII/239/2013 r.  

w sprawie ustalenia minimalnej odległości uwzględnianej w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn dla elektrowni wiatrowych  zasięgnięto opinii  

w kancelarii prawnej w wyniku czego uzyskał informację, że  zaskarżenie tego rozstrzygnięcia do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Rzeszowie  będzie miało szansę powodzenia. Zgodnie 

z przepisami prawa  Stowarzyszenie nie może występować z zaskarżeniem uchwały i zwrócono się 

w tej sprawie z pismem do Wójta Gminy, jednak tego działania nie podjęto. Na skierowaną do 

Urzędu Gminy prośbę o przesłanie pisemnej opinii radcy prawnego wyrażoną na sesji Rady Gminy 

w dniu 27 marca br. w kwestii projektu uchwały na powyższy temat, Stowarzyszenie otrzymało 

enigmatyczną odpowiedź. Ponadto poinformował , że w maju br. razem z Radnym Stączkiem 

 i innymi przedstawicielami Stowarzyszenia uczestniczył w spotkaniu w Rymanowie Zdroju nt. 

budowy farm wiatrakowych na tym terenie i poprosił o  zapytanie  Radnego Stączka w jakim tonie 

tam te rozmowy przebiegały. 

 

Ad. 22. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

 

- Pan Eugeniusz Mazur Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedział Radnemu Stanisławowi 

Burczykowi, że przebudowa pomieszczeń  mieszkalnych na sale lekcyjne wymaga pozwolenia na 

zmianę funkcji budynku i wymagany okres  na przygotowanie dokumentacji i uzyskanie 

pozwolenia na ten remont wyniesie około 3 miesięcy.  

 



- Pan Zbigniew Dec- Zastępca Wójta - odpowiedział Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że  Gmina  

16 

Zarszyn  przygotowana jest do wdrożenia nowego systemu gospodarki odpadami. Nie ma żadnych 

zagrożeń i to również dzięki Radzie Gminy , która w terminie podjęła stosowne uchwały. 

Wyłonienie wykonawcy wywozu odpadów  komunalnych nastąpiło zgodnie z przepisami , 

wykonawcą tego zadania będzie nadal ta sama firma, która do tej pory te  odpady odbierała, a która  

dalej  gwarantuje  właściwy  ich odbiór. Okres II  półrocza  2013 r. pokaże na ile  obecna -  przyjęta 

przez Radę Gminy – wysokość  opłaty za gospodarowanie odpadami jest wystarczająca na pokrycie 

kosztów  związanych z realizacją tego zadania. Czy będzie to wywóz odpadów w takich ilościach  

jak zakładano, czy też zwiększy się ilość wywożonych odpadów. Cały system jest ciągle  

monitorowany. Deklaracje złożono w dość dobrym stopniu, ci mieszkańcy którzy jeszcze ich nie 

złożyli otrzymają  stosowne przypomnienia, niezbędne programy  komputerowe zostały  

przygotowane  i  z dniem 1 lipca 2013 r.  system powinien  zacząć należycie funkcjonować. 

 

- Radny Jerzy Stączek poinformował, iż  uczestniczył w spotkaniu w Rymanowie Zdroju na temat 

budowy na tym terenie farm wiatrakowych. Padło tam wiele negatywnych głosów tych 

mieszkańców,  których budynki stoją  obok  wiatraków,  twierdzących , iż  jest im tam coraz 

trudniej  z tą sytuacją  wytrzymywać. Starosta Powiatu Krośnieńskiego był przeciwny tego typu 

inwestycjom, zaś Burmistrz Rymanowa wypowiadał się, że będą  z tego tytułu pewne profity dla 

budżetu gminy. Na tym spotkaniu  mieszkańcy twierdzili również , że uzyskiwane od inwestora 

informacje na temat tych inwestycji  były znikome i zanim się ludzie zorientowali, już było 

ustawionych 20 wiatraków. Obecnie inwestor chce  jeszcze wybudować 8 wiatraków, lecz 

mieszkańcy już protestują. 

 

- Pani Krystyna Stasiczak – Kierownik ZGK w Zarszynie odpowiedziała Radnemu Janowi 

Orybkiewiczowi , że koszeniem przydrożnych rowów przy drogach gminnych i wewnętrznych 

zajmuje się ZGK w Zarszynie. Pobocza  już zostały wykoszone w każdej miejscowości  pozostała 

jeszcze  miejscowość  Pielnia.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział : 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi, że z promesy  na usuwanie skutków powodzi środki  przeznaczone 

są wyłącznie  na odbudowę  nawierzchni drogi i ze środków wynikających z tych promes nie można  

realizować innych zadań   tj.  zjazdów  czy przepustów. Najprawdopodobniej zadanie to Powiatowy 

Zarząd Dróg w Sanoku  sceduje  na naszą gminę; 

- Radnemu Janowi Orybkiewiczowi, że nie ma możliwości finansowania ze środków 

przeznaczonych na remont dróg rolniczych remontów dróg gminnych;  

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi, że na doraźną poprawę stanu nawierzchni dróg zostanie 

zakupionych 200 ton klińca, który zostanie rozdysponowany na te drogi o remont których były 

składane  pisma czy były wnioskowane na sesji. Kliniec ten  dostarczany jest na drogi ,ale 

mieszkańcy muszą sami go rozrzucić, aby nie wydawać dodatkowych środków budżetowych na 

pokrycie kosztów robocizny. 

Następnie  powiedział też Radnemu Niemcowi,  że nie może jasno deklarować kiedy  przy  Szkole 

Podstawowej w Bażanówce będzie budowane boisko szkolne. Zaznaczył, że  trzeba „śledzić” 

programy, jeżeli pojawią się nowe możliwości pozyskania środków na realizację  tego typu zadania,  

to wówczas taki  wniosek   na pewno zostanie złożony; 

- Sołtysowi z Posady Jaćmierskiej powiedział, że na „półkę nie będą robione projekty” bo też musi 

być i  zabezpieczenie w budżecie na realizację  budowy oświetlenia drogowego , a takich środków 

na razie nie ma; 

- Radnemu Andrzejowi Mindurowi odpowiedział, że  wnioskowana do poprawy stanu nawierzchni 

droga w ZZD w Odrzechowej zostanie częściowo wyremontowana klińcem. Na zgłoszony przez 

Radnego wniosek dotyczący zakończenia remontu domu ludowego w Pastwiskach Wójt 

odpowiedział, że trzeba również „śledzić”jakie są możliwości złożenia  wniosku i zdobycia 



środków na ten remont; 
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- Radnemu Januszowi Dębskiemu Wójt odpowiedział, że trwają rozmowy z Nadleśnictwem 

Brzozów w sprawie poprawy stanu dróg polnych  zniszczonych w trakcie wywózki drewna z lasu  

w Długiem, 

- Panu Bogdanowi Barlewiczowi Wójt odpowiedział, że radca prawny świadczy usługi dla Urzędu 

Gminy i nie ma obowiązku przedkładać Stowarzyszeniu pisemnej opinii na piśmie,  którą wcześniej 

wypowiedziała ustnie na sesji Rady Gminy. Odnośnie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego 

Wojewody Podkarpackiego  uchylającego Uchwałę Rady Gminy w sprawie ustalenia minimalnej 

odległości uwzględnianej w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Zarszyn dla elektrowni wiatrowych do NSA Wójt odpowiedział,” iż to nie  był  projekt 

Wójta, ponadto nie widział potrzeby podważania stanowiska  Wojewody Podkarpackiego  

i wnoszenia sprawy do sądu,  tym bardziej, że w kwestii faktycznej budowy wiatraków jeszcze nic 

się nie dzieje”. Najlepszym rozwiązaniem byłaby  uchwalona przez Sejm  ustawa o minimalnych 

odległościach od elektrowni wiatrowych, która uregulowała by wiele spraw,  byłoby mniej 

nerwowych sytuacji, bo obecnie są zarówno zwolennicy jak i przeciwnicy tych inwestycji. Być 

może Inwestor  zrezygnował z inwestycji w gminie Zarszyn, bo od dłuższego już czasu nie 

nawiązuje w tej sprawie żadnego kontaktu z Urzędem Gminy.  

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda  Mikołajek zabierając głos powiedziała między innymi o trudnej 

sytuacji budżetowej gminy. Poinformowała o tych bieżących wydatkach budżetowych, na które 

zawarte są umowy i wynikające z nich należności i  muszą być zapłacone, o zadłużeniu gminy, 

o tym, że w gminie rozbudowywana jest nowa infrastruktura,  na utrzymanie której też muszą być 

wydatkowane pewne środki. Następnie zadała pytanie, co w tej sytuacji dalej robić, czy  np. 

remontować  domy ludowe czy je przejściowo zamykać , czy ograniczać  do minimum  

wydatkowanie środków na media ,oświetlenie ulic itp.,  „bo tak długo prosperować nie będziemy”. 

Zaznaczyła także,  iż w oświacie też występuje bardzo trudna sytuacja finansowa, która wymaga 

przeprowadzenia pewnych reform. Ponadto stwierdziła, że  zgłaszane przez radnych wnioski dot.  

remontu lub poprawy  stanu nawierzchni dróg  są też bardzo istotną  sprawą  dla mieszkańców 

gminy, ale na  ich załatwienie ciągle  brakuje środków finansowych, a  niestety w najbliższej 

przyszłości nie można się spodziewać znaczących  dodatkowych dochodów do budżetu gminy.  

 

- Radny Jerzy Stączek zaznaczył, że jednym z priorytetów w gminie powinno być także  

zapewnienie  mieszkańcom żywności, a  nie tylko budowa boisk sportowych. Następnie zapytał 

„jak  tu produkować,  kiedy rolnicy mają problem z dojazdem do pól z uwagi na zniszczone drogi 

polne”.  

- Pan  Bogdan Barlewicz ustosunkowując się do wypowiedzi udzielonej przez Wójta Gminy dodał, 

że Stowarzyszenie zwykłe „Nasze Dobro” w Jaćmierzu zwróciło się o pomoc do Wójta Gminy jako 

reprezentanta  mieszkańców z prośbą o zaskarżenie rozstrzygnięcia Wojewody Podkarpackiego,  

aby mieć dalej jasną sprawę w kwestii odległości budowanych wiatraków od zabudowań 

mieszkalnych w gminie  Zarszyn.  

Pan Barlewicz stwierdził, iż dotarł do „pewnego raportu w którym  gmina Zarszyn  zaznaczona jest 

na zielono, co oznacza, że nie ma tu konfliktów i można budować wiatraki oraz inne  tego typu 

urządzenia,  a mieszkańcy nic się nie odezwą  i będą  cicho siedzieć”.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny skonkludował, że Wojewoda Podkarpacki 

unieważnił Uchwałę Rady Gminy Zarszyn Nr XXVIII/239/2013  z dnia 27 marca 2013 r, w sprawie  

ustalenia minimalnej odległości uwzględnianej w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Zarszyn dla elektrowni wiatrowych, wydając w tej 

sprawie  rozstrzygnięcie nadzorcze. Jednym z podmiotów uprawnionych do złożenia skargi na w/w 

rozstrzygnięcie była również Rada Gminy, jednak nie powstała w tej sprawie żadna inicjatywa 

uchwałodawcza.  
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Ad. 23. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił trzydziestą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji  

2010-2014  za zamkniętą.  

           

 

Protokołowała:          Przewodniczący 

Irena Kasza        Rady Gminy Zarszyn 

         mgr Janusz Konieczny 


